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Sammanträdesprotokoll från 
Kommunala Pensionärsrådet  
Datum: 2021-09-17 

Tid: 9.00- 11.00 

Lokal: Digitalt via Teams 

Närvarande 

Förtroendevalda 

Eva Christiernin (S), kommunstyrelsen, ordförande KPR 

Jonas Segersam (KD), kommunstyrelsen 

Gunnel Borgegård (L), äldrenämnden 

Erik Boman (S), idrotts- och fritidsnämnden 

Alfonso Marin (KD), kulturnämnden 

För UPS (Uppsala pensionärsföreningars samarbetsråd): 

Ordinarie ledamöter 

Karin Näslund-Westman, vice ordförande KPR 

Sven-Erik Nyström  

Britt-Mari Ekholm  

Britt-Marie Löfgren 
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Ersättare 

Inger Sjöberg 

Mats Hallor 

Adjungerad 

Eric Knutsson § 19–22 

Övriga deltagare 

Tjänstepersoner 

Daniel Karlsson, utredare vård- och omsorgsförvaltningen, sekreterare KPR 

Lenita Granlund, förvaltningsdirektör vård- och omsorgsförvaltningen § 19–22, 24–26 

Carina Juhlin, biträdande förvaltningsdirektör vård- och omsorgsförvaltningen  

Kenny Jansson, samordnare vård och omsorgsförvaltningen 

Heléne Stenlund, äldreombudsman vård- och omsorgsförvaltningen 

Karin Eduards, välfärdsutvecklare vård- och omsorgsförvaltningen § 19–23 

Anna-Terese Sporrong, innovationsledare vård- och omsorgsförvaltningen § 19–23 

Ida Gottberg, trafikplanerare stadsbyggnadsförvaltningen § 19–22 

Alma Arnek, WSP § 19–22 

Victoria Kalén, WSP § 19–22 

Frånvarande 

Förtroendevalda 

Tobias Smedberg (V), äldrenämnden 

Anna-Karin Vaz Contreiras (KD), gatu- och samhällsmiljönämnden 

Salem Sarsour (S), omsorgsnämnden 

För UPS (Uppsala pensionärsföreningars samarbetsråd): 

Per Lundberg 

  



Sida 4 (8) 

 

Mötespunkter 

Paragraf 19–26 

Utses att justera:   Paragraf: 19–26 

 

Sekreterare:  

Daniel Karlsson 

 

Ordförande:  

Eva Christiernin 

  

Justerande: 

 Britt-Marie Löfgren 
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1. § 19 Val av justerare och fastställande av justeringstid 

Britt-Marie Löfgren utses att jämte ordföranden justera protokollet. Protokollet skickas 

ut för godkännande per mejl den 22 september och justeras sedan i receptionen på 
Stationsgatan 12 alternativt per post.   

2. § 20 Fastställande av föredragningslistan 

Föredragningslistan godkänns enligt utsänt förslag. 

3. § 21 Godkännande av föregående protokoll 

Föregående protokoll godkänns. 

4. § 22 Handlingsplan för luftkvalitet 

Ida Gottberg samt Victoria Kalén informerar om handlingsplan för luftkvalitet.  
 

För mer information se bilaga 1. 

UPS har följande frågor/synpunkter: 

• Hur arbetas med innovationer och digitala tjänster inom ramen för 

handlingsplanen? 

• Hur bidrar handlingsplanen till att öka cyklingen i kommunen, i synnerhet för 
äldre?  

• Den pågående förtätningen av husen i innerstaden (exempelvis på 

Kungsgatan, Sivia Torg och kvarteret Hugin) ökar luftföroreningarna och är 

negativ för folkhälsan. Inom kvarteret Hugin planeras för nedtagande av 25 
träd och på Kungsgatan för byggnation av en ny skola. Fokus för plan- och 

byggnadsnämnden bör vara att förbättra den luftkvalitet vi har, inte försämra 
den ytterligare genom förtätning och mindre träd. 

• Tung trafik i samband med förtätningarna ökar också i sig luftföroreningarna. 
Fler bostäder leder i sig till fler människor och fler bilar, vilket innebär mer 

luftföroreningar.  

• Busstråken måste utformas så att bussen kan köra in i ”ficka” vid hållplats så 

inte bilkö skapas bakom. Luftföroreningarna ökar annars när bilar behöver 

stanna bakom bussen vid hållplatsstopp. 

• Perspektivet i planen är för snävt inriktat på Uppsala tätort samt målgruppen 

personer under 55 år. Landsbygdsperspektivet måste lyftas mer tillsammans 
med målgruppen 55 år och äldre. 

• På våren när sanden ska tas bort från gatorna måste det fina stoftet sugas upp. 

Det går inte bara att blöta underlaget och borsta upp sanden då det leder till 
att stoftet dammar. 

• När det gäller tillgänglighetsfrågor och enkelt avhjälpta hinder träffar UPS 

tillgänglighetsgruppen två gånger per år. UPS önskar att arbetet med 
luftkvalitet kopplas ihop med detta och hoppas på möjligheter till samarbete 

mellan tillgänglighetsgruppen och arbetet för bättre luftkvalitet.  
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• Ida Gottberg och Victoria Kalén ger följande återkoppling på ovanstående 
frågor/synpunkter: 

• Digitalisering och innovationer adresseras inom ramen för det första 
åtgärdsområdet. Datainsamling av luftkvaliteten är en åtgärd med en 

informationstavla om luftkvaliteten i realtid. Därtill tillämpas ett 
förhållningssätt att löpande ta tillvara nya innovationer och digitala lösningar  

• Utökad cykling är ingen åtgärd som föreslås direkt i planen utan en befintlig 
åtgärd som redan finns i kommunen. Stadsbyggnadsförvaltningen har som 

uppdrag att öka andelen personer som cyklar genom tillskapande av 
cykelvägar och att stärka säkerheten och tryggheten så det är möjligt att ta sig 

från och till bostaden med cykel på ett tryggt och säkert sätt. Kommunen 

arbetar även med beteendepåverkande åtgärder för att i synnerhet ersätta 
korta bilresor med cykelresor. 

• Alla synpunkter och frågor nedtecknas i egna minnesanteckningar och tas med 
i det fortsatta arbetet med planen. Frågor som inte direkt rör själva 
handlingsplanen tas också med till berörd kommunal aktör. Ytterligare 
synpunkter kan skickas till Viktoria Kalén. Den 7 oktober ska politiken ta 

ställning till de synpunkter som inkommit på handlingsplanen. 

Alfonso Marin framhåller att det vore angeläget att se mätningar av effekterna av 

luftkvaliteten före och efter åtgärdernas genomförande på folkhälsan, i form av hur 
exempelvis antalet astmafall och luftvägsinfektioner påverkats. 

Viktoria Kalén och Ida Gottberg svarar att det finns uppgifter på exempelvis hur många 
förtida dödsfall luftföroreningarna innebär i Uppsala. Utifrån hur mycket dessa kan 

minskas bör schabloniserade hälsoeffekter kunna räknas fram.  

Jonas Segersam tillägger att hindren för biltrafiken kan gå för långt ibland, i synnerhet 
på landsbygden. Det stämmer dock inte att alla använder bil i innerstaden, det går att 

minska behovet av bilen där en ökande andel elbilar och utbyggd kollektivtrafik också 

kommer innebära mindre utsläpp från trafiken.  

5. § 23 Plan för välfärdsutveckling - lägesrapport om arbetet med planens 
fokusområden 

Karin Eduards och Anna-Terese Sporrong informerar kort om planen. 

För mer information, se bilaga 2. 

Jonas Segersam framhåller att det är viktigt att ta vara på den digitala utveckling som 
skett under pandemin som kan möjliggöra högre kvalitet och kostnadseffektivitet. 
Viktigt i detta är även samverkan och samarbetet med Region Uppsala och privata 
vårdgivare. Risker med digitalt utanförskap behöver beaktas men det finns framför allt 
stora vinster att göra.  

UPS instämmer i att det är viktigt att brett ta vara på den digitala utvecklingen inom 

vården och omsorgen. Dock finns det även äldre som inte kan, vill eller har råd att delta 

fullt ut i digitaliseringen, vilket också måste beaktas i arbetet.  Dessa två perspektiv 
motsätter inte varandra. Vissa innovationer och digitala hjälpmedel är väldigt enkla. 

Det är viktigt att stötta äldre i användandet av digitala hjälpmedel då det bland annat 
kan bidra till att bryta ensamhet och social isolering.  I detta har 

pensionärsföreningarna en viktig roll, riksföreningarna har exempelvis utbildningar till 
medlemmarna utan kostnader. Där finner man också gemenskapen i detta.  



Sida 7 (8) 

 

Eva Christiernin tillägger att kommunen framarbetar IT-stöd för äldre som ska vara 
tillgängliga såväl genom föreningar som på träffpunkter som direkt till privatpersoner. 
Ju fler som kan stötta varandra i den digitala utvecklingen desto bättre.  

6. § 24 Lägesrapport äldrevänlig kommun 

Kenny Jansson och Heléne Stenlund informerar kort om nuläge äldrevänlig kommun. 

För mer information se bilaga 3. 

7. § 25 Överetablering särskilda boenden 

Lenita Granlund informerar:  

Sedan några år har det funnit fler platser på särskilda boenden i kommunen än det 

funnits behov för. Kommunstyrelsen och äldrenämnden fattade under sommaren 

beslut om att tillsätta en utredning i frågan, med ett uppdrag till vård- och 

omsorgsförvaltningen och kommunledningskontoret att genomföra utredningen. 

Inom ramen för utredningen finns även en styrgrupp på den politiska nivån. Uppdraget 

innebär att det som brukar benämnas mellanboendeformer ska ses över, tillsammans 

med hur kommunens rådighet över de särskilda boendeformerna ska stärkas. 

Vård- och omsorgsförvaltningen vill också dementera de uppgifter som funnits i UNT 

om att utredningen skulle se över hur externa utförare kan stoppas. Något sådant 

uppdrag finns inte med i utredningen. Arbetet med utredningen pågår och ska 

slutredovisas till äldrenämnden och kommunstyrelsen i december. Målet är en 

långsiktig plan där behovet och utbudet matchar varandra.   

UPS har följande synpunkter/frågor: 

Beror överskottet på pandemin? 

• Tröskeln behöver sänkas för äldre att flytta in på ett boende. Ett sätt kan vara 

att blanda olika boendeformer i samma boendekomplex, där omgivningen är 

gemensam och det finns många personer att umgås med.    

• UPS har fått in synpunkter om brister gällande beskrivningen av de särskilda 

boendena på kommunens hemsida. 

Lenita Granlund ger följande svar:  

• Under pandemin har ytterligare några tomplatser tillkommit. Överskottet 

fanns dock till största delen redan innan pandemin och kvarstår.  

Förvaltningen följer utvecklingen varje månad. Förvaltningen följer även vilka 

boenden som är mest populära samt ser även över skicket på de olika 

fastigheterna. 

• Utredningen innefattar även ett uppdrag att se över så kallade 

mellanboendeformer där man får flytta utan biståndsbeslut. En viktig del i 

många av dessa boendeformer är just att kunna känna sig trygg och få 

gemenskap. 

• Vård- och omsorgsförvaltningen tar med UPS synpunkt gällande hemsidan. 
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8. § 26 Dagordning för kommande möte 

Följande punkter tas med till kommande sammanträden: 

• Grönytor i Uppsala kommun 

• Bidrag för äldre för fysisk aktivitet 

• Bostäder för äldre i staden och på landsbygden, vad är på gång? 

• Dragning av kommunens äldrevägledare  

• Dragning av mobila närvårdsteamet 
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